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Vážení občané,

blíží se čas, na který se těšíme celý rok. 
Společně jsme rozsvítili vánoční strom a 
oslavili nadcházející svátky. Nyní se dobrá 
nálada přesouvá do vašich domovů, ženy 
pečou voňavé cukroví, muži ještě rychle 
dokončují poslední přípravy na zimu, kte-
rá si letos dává opravdu na čas, a děti se 
těší, zdalipak se jim na Vánoce splní všech-
na přání... Vím, že taková idylka nepanuje 
všude a tak bych vás chtěl požádat o soli-
daritu s těmi, jež jsou v tíživé životní situa-
ci. Máte–li někoho takového ve svém okolí, 
 
 
 

 
 
neváhejte poskytnout mu v tomto čase vý-
pomoc, příležitost nabídne i tradiční Tříkrá-
lová sbírka. Nadcházející období by totiž 
mělo být časem, ve kterém zapomeneme 
na všechny sváry a otevřeme srdce i mysl 
přátelství a dobré náladě. Po náročném 
roce je to vítaná změna ve vnímání okolí a 
radování se z obyčejných věcí.

 

Z celého srdce Vám přeji pokojné Vánoce a 
úspěšný nový rok.

 
Bc. Michal Špendlík,

starosta
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rozsvěcení
vánočního stromečku

V Želechovicích nad Dřevnicí od pátku 
2. prosince 2011 svítí vánoční strom, slav-
nostně ho starosta obce nechal rozsvítit 
v 16.30 hodin, následovalo vyhodnocení  
prvního ročníku soutěže o nejlepší vánoč-
ní závin „štrůdl“ a vystoupení dětí z krouž-
ku Valášek, který vede při základní ško-
le  paní učitelka Drábková.  Příjemnou at-
mosféru tomu všemu dodalo hudební vy-
stoupení skupiny BPT.  Rozsvícení stro-
mu si nenechali ujít naši občané, kteří zce-
la zaplnili prostor před budovou obecního 
úřadu. Od 15.00 hodin bylo možnost za-

koupit v malých stáncích vánoční ozdoby, 
perníčky, svíčky, bižuterii, keramiku,  med 
či povidla. Tradičně bylo i něco k zakous-
nutí, od místních hasičů - domácí zabijač-
ka a od sokolů klobása, občané mohli vy-
zkoušet napečené vánoční cukroví a vá-
noční štrůdly, které v průběhu dne přines-
li soutěžící do nové soutěže. Nebylo snad 
nikoho, kdo by neochutnal vynikající pun-
če nebo svařené víno.  Děkujeme všem, 
kteří pomohli při zajišťování a organizování 
této akce a přispěli tak k příjemnému pro-
žití předvánočního pátečního odpoledne.
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Rada obce Želechovice nad Dřevnicí, 
v souladu s ustanovením § 84 zákona 
č.128/2000 Sb. o obcích ve znění pozděj-
ších předpisů

1. Rada obce na základě doporuče-
ní hodnotící komise v souladu s ustanove-
ním § 81 odst. 1 zákona č. 137 / 2006 Sb. 
rozhodla o výběru firmy VHS Brno, a. s., se 
sídlem Masná 102, 602 00 Brno, jako nej-
vhodnější nabídky hodnocené dle základ-
ního hodnotícího kritéria – nejnižší nabíd-
kové ceny zadané dle § 18 odst. 3 záko-
na č.  137/ 2006 Sb. (VZ malého rozsahu) 
na veřejnou zakázku na stavební práce Vo-
dovod Želechovice nad Dřevnicí – Maršovy 
za nabídkovou cenu 2 338 338 Kč a pově-
řila starostu obce podpisem smlouvy o dílo 
s vybraným uchazečem, v souladu s nabíd-
kou uchazeče.

2. Rada obce souhlasila s uzavřením 
mandátní smlouvy s panem Radoslavem 
Šubíkem na provedení Technického dozo-
ru investora na stavbu Vodovod Maršovy 
za cenu 57 000 Kč a ing. Josefem Pivodou 
na pořízení plánu BOZP  na tuto stavbu v 
hodnotě 4 000 Kč.

3. Rada obce projednala záměr a nedo-
poručila zastupitelstvu obce prodat poze-
mek p. č. 429, k. ú. Želechovice nad Dřev-
nicí.

4. Rada obce projednala záměr a nedo-
poručila zastupitelstvu obce prodat poze-
mek p. č. 309, k. ú. Želechovice nad Dřev-
nicí.

5. Rada obce projednala záměr a nedo-
poručila zastupitelstvu obce prodat část 
pozemku p. č. 382/9, k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí.

6. Rada obce projednala záměr a nedo-
poručila zastupitelstvu obce prodat část 
pozemku p. č. 254/1, k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí.

7. Rada obce projednala záměr a nedo-
poručila zastupitelstvu obce prodat část 
pozemku p. č. 948, k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí.

8. Rada obce projednala záměr a dopo-
ručila zastupitelstvu obce prodat část po-
zemku p. č. 243, k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí.

9. Rada obce projednala záměr a nedo-
poručila zastupitelstvu obce prodat část 
pozemku p. č. 1200/1, k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí.

10. Rada obce projednala záměr a dopo-
ručila zastupitelstvu obce prodat část po-
zemku p. č. 223/1 v užší variantě, k. ú. Že-
lechovice nad Dřevnicí.

11. Rada obce projednala záměr a ne-
doporučila zastupitelstvu obce prodat část 
pozemku p. č. 1758, k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí.

12. Rada obce projednala a doporučila 
zastupitelstvu obce odsouhlasit pouze pro-

dej části pozemku p. č. 2390/1. Rada ne-
souhlasila s prodejem částí pozomku p. č. 
2380/1 a p. č. 2396/4 k. ú Želechovice nad 
Dřevnicí.

13. Rada obce projednala a doporuči-
la zastupitelstvu obce odsouhlasit pouze 
prodej částí  pozemků p. č. 2273/1, p. č. 
2272 a p. č. 2269, k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí o výměře cca 525 m2 (užší vari-
anta). 

14. Rada obce projednala žádost a nedo-
poručila zastupitelstvu obce odprodej čás-
ti pozemku p. č. 2266 k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí.

15. Rada obce projednala a doporuči-
la zastupitelstvu obce prodat část pozem-
ku p. č. 2333/10, těsně přiléhající část k p. 
č. 2333/2 směrem k p. č. 2333/1, nikoliv ke 
komunikaci, k. ú. Želechovice nad Dřevnicí 
(přesné vyznačení v nákresu). 

16. Rada obce projednala záměr a ne-
doporučila zastupitelstvu obce prodej čás-
ti pozemku 2323/1, k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí.

17. Rada obce projednala a nedoporu-
čila zastupitelstvu obce prodej pozem-
ku p. č. 2337/14, k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí. 

18. Rada obce projednala a nedoporuči-
la zastupitelstvu obce prodej pozemku p. č. 
2346/3 k. ú. Želechovice nad Dřevnicí.

19. Rada obce projednala a nedoporu-
čila zastupitelstvu obce prodej pozemku 
p. č. 2336/4, k. ú. Želechovice nad Dřev-
nicí.

20. Rada obce projednala a nedoporuči-
la zastupitelstvu obce prodej pozemku p. 
č. 2335/1, k. ú. Želechovice nad Dřevnicí.

21. Rada obce projednala a nedoporuči-
la zastupitelstvu obce prodej pozemku p. č. 
2345, k. ú. Želechovice nad Dřevnicí.

22. Rada vzala na vědomí žádos-
ti o prodej či směnu částí pozemku p. č. 
2129 a p. č. 2053/17, k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí.

23. Rada obce projednala a doporuči-
la zastupitelstvu obce pronajmout část po-
zemku p. č. 2080/1, k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí.

24. Rada obce projednala a doporuči-
la zastupitelstvu obce pronajmout část po-
zemku p. č. 2243/7, k. ú.  Želechovice nad 
Dřevnicí.

25. Rada obce projednala a nedoporu-
čila zastupitelstvu obce pronajmout část 
pozemku p. č. 299, k. ú.  Želechovice nad 
Dřevnicí.

26. Rada obce projednala a nedoporu-
čila zastupitelstvu obce pronajmout část 
pozemku p. č. 304, k. ú.  Želechovice nad 
Dřevnicí. 

27. Rada obce projednala a nedoporu-
čila zastupitelstvu obce pronajmout část 
pozemku p. č. 303, k. ú.  Želechovice nad 
Dřevnicí.

28. Rada obce vzala na vědomí žá-
dost na pronájem parcel č. 1406, 1384/7, 
1384/10, 1398/4, 1398/6, 1397/8, 1397/9, 
457/6, 463, 429, 505/30, 1383/5, 1383/4, 
1383/6, 1408/4, k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí.

29. Rada obce projednala a nedoporuči-
la zastupitelstvu obce pronajmout část po-
zemku p. č. 2699/2 a p. č. 909, k. ú. Žele-
chovice nad Dřevnicí.

30. Rada obce vzala na vědomí žádost 
o směnu části p. č. 733 za část p. č. 514/3 
či výkup části pozemku p. č. 733, k. ú. Že-
lechovice nad Dřevnicí, za autobusovou 
zastávkou směr Vizovice.

31. Rada obce pověřila staros-
tu obce jednáním s vlastníky pozemků 
p.  č. 161/22. 161/23, 161/24 na Střelni-
ci, k. ú. Želechovice nad Dřevnicí a dopo-
ručila zastupitelstvu obce jejich směnu za 
část pozemku p. č. 2265, k. ú. Želechovi-
ce nad Dřevnicí. Zároveň pověřila staros-
tu, aby zadal vypracování znaleckého po-
sudku na tyto pozemky.

32. Rada obce schválila Inventarizační 
směrnici a Plán inventur pro rok 2011.

33. Rada obce schválila záměr uzavřít 
veřejnoprávní smlouvu se Statutárním měs-
tem Zlín, kterou budou delegovány kompe-
tence při zprovoznění a následném provo-
zu RÚIAN. 

34. Rada obce projednala možnos-
ti opravy VO na Pasekách a na ul. Lysá a 
projednala záměr provedení měření koroz-
ních úbytků na stožárech VO.

35. Rada obce vzala na vědomí informa-
ci od Pozemkového úřadu Zlín o provedení 
pozemkových úprav v naší obci.

36. Na základě předloženého rozpoč-
tu od projektanta rada obce souhlasi-
la s provedením prodloužení kanalizač-
ního a vodovodního řádu v ul. Nad Ško-
lou, s tím, že 60 % finančních nákladů 
na tuto akci uhradí obec a 40 % manže-
lé Večeřovi.  

37. Rada obce schválila záměr nabýt do 
vlastnictví pozemky p. č. 660, p. č. 673/2 a 
p. č. 2699/5 z vlastnictví České republiky 
a pověřila starostu obce podáním přísluš-
ných žádostí. 

38. Rada obce projednala žádost pana 
Zádrapy, vítá tuto iniciativu, ale v tuto chví-
li není v obci vhodný obecní pozemek pro 
realizaci jeho požadavku.  Rada obce vzala 
jeho žádost na vědomí. 

39. Rada obce schvaluje záměr a podá-
ní žádosti na zateplení budovy obecního 
úřadu.

40. Rada obce schválila, aby byl vypra-
cován nový, aktualizovaný energetický au-
dit a dokončen projekt na zateplení budovy 
obecního úřadu.

41. Rada obce projednala podněty a stíž-
nosti přijaté v období od 7. schůze Rady 
obce.

 výpis usnesení ze 7. zasedání rady obce konaného dne 2. 11. 2011
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Zastupitelstvo obce Želechovice nad 
Dřevnicí, v  souladu s ustanovením § 84 
zákona č.128/2000 Sb. o obcích ve znění 
pozdějších předpisů

1. Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
zprávu o činnosti obecního úřadu od 6. ve-
řejného zastupitelstva.

2. Zastupitelstvo obce schválilo Rozpočet 
na rok 2012.

3. Zastupitelstvo obce schválilo Rozpoč-
tovou změnu č. 4/2011.

4. Zastupitelstvo obce zmocnilo radu obce 
k přijetí Rozpočtové změny č. 5/2011, která 
zaznamená skutečnost v příjmech a výdajích 
rozpočtu obce ke dni 31. 12. 2011.

5. Zastupitelstvo obce souhlasilo se zru-
šením termínu řádného zastupitelstva dne 
14. 12. 2011.

6. Zastupitelstvo obce schválilo termíny veřej-
ných zasedání ZO v roce 2012 takto: 30. 1. 2012, 
30. 4. 2012, 25. 6. 2012, 24. 9. 2012, 26. 11. 2012.

7. Zastupitelstvo obce schválilo dodatek 
č. 1 k dohodě o společném zástupci s DSZO.

8. Zastupitelstvo obce schválilo obecně 
závaznou vyhlášku č. 1/2011 o místním po-
platku za provoz systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstra-
ňování komunálních odpadů.

9. Zastupitelstvo obce schválilo obecně 
závaznou vyhlášku č. 2/2011 o místním po-
platku ze psů.

10. Zastupitelstvo obce souhlasilo se zá-
měrem provedení hrubých terénních úprav 
nad vodovodem Maršovy a pověřilo starostu 
podpisem smlouvy o dílo s vybraným ucha-
zečem za cenu 240 000 Kč.

11. Zastupitelstvo obce zvolilo nové členy 
školské rady M. Špendlíka a L. Vajdáka.

12. Zastupitelstvo obce souhlasilo se zá-
měrem vypsání výběrového řízení na povod-
ňovou obnovu kanalizace ul. Lysá.

13. Zastupitelstvo obce jmenovalo členy 
hodnotící komise na akci Povodňová obnova 
kanalizace ul. Lysá: M. Špendlík, P. Paprčková, 
N. Pelc, M. Dolina, L. Vajdák. Jako náhradníky 
jmenovalo: S. Pišťka, R. Šarmana a D. Tkadle-
covou a zároveň starostu obce pověřila pod-
pisem smlouvy o dílo s vybraným uchazečem.

14. Zastupitelstvo obce souhlasilo s po-
dáním žádosti o bezúplatný převod pozem-
ku p. č. 660 o výměře 4 574 m2, ostatní plo-
cha, zeleň, a pozemku p. č. 673/2 o výmě-
ře 1 257 m2, ostatní plocha, ostatní komuni-
kace, oba k. ú. Želechovice nad Dřevnicí, k 
ČR-Úřadu pro zastupování státu ve věcech 
majetkových, do vlastnictví obce, a to z dů-
vodu veřejného zájmu, neboť předmět pře-
vodu – pozemky p. č. 660 a p. č. 673/2 – bu-
dou sloužit k plnění veřejné služby vykoná-
vané obcí Želechovice nad Dřevnicí jako své 
zákonem svěřené působnosti (§ 35 odst. 2 
zákona č. 128/2000 Sb. o obcích).

15. Zastupitelstvo obce souhlasilo s podá-
ním žádosti o bezúplatný převod pozemku p. č. 
2699/5 o výměře 9 191 m2, orná půda, k. ú. Žele-
chovice nad Dřevnicí, k ČR - Pozemkovému fon-
du České republiky, do vlastnictví obce.

16. Zastupitelstvo obce schválilo plán těžby 
dřeva na rok 2012 a to do výše až 2 000 m3.

17. Zastupitelstvo obce vyslovilo poděková-
ní aktivním občanům, členům i nečlenům výborů 
zastupitelstva, zejména paní Evě Rosíkové, panu 
Františku Rosíkovi, paní Anitě Matušové, paní 
Boženě Patákové a paní Ludmile Pospíšilové.

18. Zastupitelstvo obce schválilo finanč-
ní odměnu formou peněžitého daru ve výši 
4 000 Kč pro paní Evu Rosíkovou, 1 000 Kč 
pro paní Boženu Patákovou, 5 500 Kč pro 
pana Františka Rosíka.

19. Zastupitelstvo obce neschválilo záměr 
prodat pozemek p. č. 429, k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí.

20. Zastupitelstvo obce neschválilo záměr 
prodat pozemek p. č. 309, k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí.

21. Zastupitelstvo obce neschválilo záměr 
prodat část pozemku p. č. 382/9, k. ú. Žele-
chovice nad Dřevnicí.

22. Zastupitelstvo obce neschválilo záměr 
prodat část pozemku p. č. 254/1, k. ú. Žele-
chovice nad Dřevnicí.

23. Zastupitelstvo obce neschválilo záměr 
prodat část pozemku p. č. 948, k. ú. Žele-
chovice nad Dřevnicí.

24. Zastupitelstvo obce schválilo záměr pro-
dat část pozemku p. č. 243, k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí, o výměře cca 0,5 m2 dle geomet-
rického plánu, za paušální cenu 500 Kč.

25. Zastupitelstvo obce neschválilo záměr 
prodat část pozemku p. č. 1200/1, k. ú. Že-
lechovice nad Dřevnicí.

26. Zastupitelstvo obce schválilo záměr 
prodat  část pozemku p. č. 223/1, k. ú. Že-
lechovice nad Dřevnicí, dle geometrického 
plánu, za cenu 40 Kč/m2.

27. Zastupitelstvo obce neschválilo záměr 
prodat část pozemku p. č. 1758, k. ú. Žele-
chovice nad Dřevnicí.

28. Zastupitelstvo obce neschválilo záměr 
prodat část pozemku p. č. 2380/1, ostatní plo-
cha, ostatní komunikace, p. č. 2390/1, ostat-
ní plocha, neplodná půda a p. č. 2396/4, les-
ní pozemek, vše k. ú. Želechovice nad Dřevnicí.

29. Zastupitelstvo obce schválilo záměr 
prodat část pozemku p. č. 2273/1, zahrada, p. 
č. 2272, zahrada a p. č. 2269, trvalý travní po-
rost, v užší variantě o výměře cca 525 m2, vše 
k. ú. Želechovice nad Dřevnicí, dle geometric-
kého zaměření, za cenu 200 Kč/m2. 

30. Zastupitelstvo obce neschválilo záměr 
prodat část pozemku p. č. 2266, k. ú. Žele-
chovice nad Dřevnicí.

31. Zastupitelstvo obce neschválilo záměr 
prodat část pozemku p. č. 2333/10, k. ú. Že-
lechovice nad Dřevnicí.

32. Zastupitelstvo obce neschválilo záměr 
prodat část pozemku 2323/1, k. ú. Želecho-
vice nad Dřevnicí.

33. Zastupitelstvo obce neschválilo záměr 
prodat pozemek p. č. 2337/14, k. ú. Želecho-
vice nad Dřevnicí.

34. Zastupitelstvo obce neschválilo záměr 
prodat pozemku p. č. 2346 / 3 k. ú. Želecho-
vice nad Dřevnicí.

35. Zastupitelstvo obce neschválilo záměr 
prodat pozemek p. č. 2336/4, k. ú. Želecho-
vice nad Dřevnicí.

36. Zastupitelstvo obce neschválilo záměr 
prodat pozemek p. č. 2335/1, k. ú. Želecho-
vice nad Dřevnicí.

37. Zastupitelstvo obce neschválilo záměr 
prodat pozemek p. č. 2345, k. ú. Želechovi-
ce nad Dřevnicí.

38. Zastupitelstvo obce neschválilo zá-
měr prodeje či směny částí pozemku p. č. 
2129 a p. č. 2053/17, k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí.

39. Zastupitelstvo obce schválilo záměr pro-
nájmu části pozemku p. č. 2080/1, k. ú. Žele-
chovice nad Dřevnicí za účelem dočasného ulo-
žení zeminy, a to na jeden rok, nejpozději v trvá-
ní do 31. 12. 2012, za cenu 500 Kč.

40. Zastupitelstvo obce schválilo zá-
měr svěřit do výpůjčky část pozemku p. č. 
2243/7, k. ú.  Želechovice nad Dřevnicí, za 
podmínky zachování přístupu k nemovitosti 
Paseky č. p. 557, na dobu neurčitou s šesti-
měsíční výpovědní lhůtou.

41. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se 
záměrem pronajmout část pozemku p. č. 
299, k. ú.  Želechovice nad Dřevnicí.

42. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se 
záměrem pronajmout část pozemku p. č. 
304, k. ú.  Želechovice nad Dřevnicí.

43. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se 
záměrem pronajmout část pozemku p. č. 
303, k. ú.  Želechovice nad Dřevnicí.

44. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se 
záměrem pronajmout pozemky parcel č. 
1406, 1384/7, 1384/10, 1398/4, 1398/6, 
1397/8, 1397/9, 457/6, 463, 429, 505/30, 
1383/5, 1383/4, 1383/6, 1408/4, k. ú. Žele-
chovice nad Dřevnicí.

45. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se zá-
měrem pronajmout část pozemku p. č. 2699/2 
a p. č. 909, k. ú. Želechovice nad Dřevnicí.

46. Zastupitelstvo obce neschválilo smě-
nu části p. č. 733 za část p. č. 509/2 či vý-
kup části pozemku p. č. 733, k. ú. Želechovi-
ce nad Dřevnicí, za autobusovou zastávkou 
směr Vizovice.

47. Zastupitelstvo obce schválilo směnu 
pozemků p. č. 161/22, ostatní plocha, neplod-
ná půda, o výměře 2096 m2, pozemek p. č. 
161/23, ostatní plocha, neplodná půda, o vý-
měře 967 m2, pozemek p. č. 161/24, o výmě-
ře 5043 m2, ostatní plocha, neplodná půda, p. 
č. 160/3, trvalý travní porost, o výměře 24 m2, 
p. č.  161/1, ostatní plocha, ostatní komunika-
ce, o výměře 1139 m2, vše v k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí dle znaleckého posudku za ade-
kvátní hodnotu pozemku za část pozemku p. 
č. 2265, lesní pozemek, k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí, ve vlastnictví obce.

48. Zastupitelstvo obce schválilo záměr 
nabýt do vlastnictví obce pozemek p. č. 378 
o výměře 763 m2, ostatní plocha, ostatní ko-
munikace, za cenu 100 Kč/m2 od spoluvlast-
níků Petra Bobála (id. 14/16), Věry Helešico-
vé (id. 1/16), Richarda Ušely, Roberta Ušely 
a Mariky Ušelové  (všichni id. 1/48).

výpis usnesení ze 7. veřejného  zastupitelstva obce 
konaného dne 30. 11. 2011
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stručně

Zimní údržba

Vzhledem k nadcházející zimě si Vás do-
volujeme požádat o součinnost při pro-
vádění zimní údržby chodníků. Není Vaší 
povinností se již v zimním období o při-
léhající chodník starat, ale zároveň není 
v našich silách zajistit okamžitě údržbu 
všech chodníků v obci. Nastalou situaci 
se budeme snažit řešit jednak vlastní ka-
pacitou, jednak subdodavatelsky.

Ocenění dárci krve 
z naší obce

Na obecní úřad v Želechovicích nad 
Dřevnicí bylo k rukám starosty obce do-
ručeno velmi příjemné sdělení od Oblast-
ního spolku  - Českého červeného kříže, 
se sídlem ve Zlíně, Potoky 3314 o uděle-
ní medailí prof. MUDr. J. Jánského dár-
cům krve. Jedná se o občany naší obce, 
kteří dovršili počet 40ti odběrů krve a zís-
kali zlatou medaili, jsou to pan Jan Perni-
ca a pan Roman Krajča, dále jsou to dár-
ci, kteří dovršili počet 20ti odběrů a zís-
kali stříbrnou medaili, jsou to paní Ester 
Faldíková a pan Miroslav Návrátil a dár-
kyně paní Eva Vaculová, která darovala 
krev 10krát a obdržela za to bronzovou 
medaili. Této iniciativy našich občanů si 
hluboce vážíme. Zároveň bychom chtěli 
poděkovat všem občanům, kteří bezplat-
ně darují krev.

Splatnosti poplatků 
v roce 2012

Na Obecním úřadě v Želechovicích 
v úřední dny a hodiny pondělí a středu od
8.00 do 12.00 a od 14.00 do 17.00 hodin
se od 1. února 2012 budou vybírat po-
platky za svoz komunálního odpadu a 
poplatky ze psů za rok 2012.
Poplatek za psa
1 pes poplatek 100 Kč
za druhého a každého dalšíhopsa téhož 
držitele 150 Kč - splatnost do 30. 4. 2012
Poplatek za komunální odpad
400 Kč/osobu - splatnost do 30. 4. 2012
Pří platbě za odpady dostane poplatník
12 ks pytlů na tříděný (plastový) odpad a
štítek na popelnici, který je platný pro le-
tošní rok 2012.

co je nového?

vyčištění tůňky
u nás v obci

Na začátku měsíce listopadu 2011 pro-
běhlo projednání návrhu územního plánu 
obce s dotčenými orgány a sousedními ob-
cemi, termín pro připomínky byl stanoven 
do 2. prosince 2011, předpokládáme, že 
začátkem roku 2012 bude návrh ÚP zve-
řejněn i pro občany obce k připomínkování.

Dne 22. listopadu 2011 proběhlo jednání 
dotčených obcí se zpracovatelem studie - 
Rekonstrukce železniční trati s firmou SU-
DOP z Brna, která předložila variantní ře-
šení. Zpracovatel doloží detailnější řešení 
řezů tak, aby obec mohla zvolit nejvhodněj-
ší variantu.

23. listopadu 2011 proběhla na OÚ Že-
lechovice jednání k návrhu zadání uzemní 
studie pro část želechovických pasek s po-
řizovatelem střediskem územního plánová-
ní MMZL a pověřeným architektem obce 
arch. Ing. P. Zámečníkem.

30. listopadu 2011 proběhlo pracov-
ní jednání s koordinátorem veřejné dopra-
vy ohledně zvýšení četnosti spojů ČSAD 
Vsetín přes želechovické paseky a zajiště-
ní ranního nedělního spoje do kostela. Pod-

mínkou četnější veřejné dopravy je vybudo-
vání točny na pasekách na náklady obce.

V měsíci listopadu a prosinci byla prove-
dena výměna stávajících betonových slou-
pů a neizolovaných vodičů nízkého napětí 
ve vlastnictví E-on. V součinnosti s tím bylo 
nutno provést výměnu kabeláže veřejného 
osvětlení na ul. 4. května, Batalická a Lysá. 
V návaznosti na tyto činnosti probíhaly vý-
luky v dodávce elektrické energie, děkuje-
me občanům za pochopení.

V prosinci probíhají montážní práce firmy 
Hrbáček servis, s.r.o., která instaluje v obci 
bezpečnostní kamerový systém. 

Na přelomu měsíce října a listopadu 2011 
na základě zákona č. 420/2004 Sb., o pře-
zkoumání hospodaření územních samo-
správných celků a dobrovolných svazků 
obcí bylo provedeno kontrolním oddělením 
Krajského úřadu Zlínského kraje dílčí pře-
zkoumání hospodaření obce Želechovice 
nad Dřevnicí.  Při dílčím přezkoumání hos-
podaření obce nebyly zjištěny žádné nedo-
statky.

Rádi bychom 
naše občany infor-
movali o úspěšném 
vyčištění tůňky pro 
obojživelníky po-
blíž příjezdové cesty 
nad ZD v Želechovi-
cích.

Vyčištění pro-
vedlo Ekocentrum 
čtyřlístek - trvalo 
zhruba tři pracov-
ní dny, odvezli asi 
20 pneumatik a ně-
kolik pytlů směsné-
ho odpadu (hlav-
ně plasty, sklo...). 
Lokalitu tůňky ješ-
tě dále prohloubili 
asi o půl metru a vyčistili od nánosů lis-
tí a zeminy. Teď je jen třeba počkat na 
déšť, aby se tůňka pomalu naplnila a byla 
na jaře připravena ubytovat žáby a dal-
ší havěť.

Ekocentrum Čtyřlístek - je zlínská nezis-
ková organizace a od roku 1997 se snaží 
dělat věci, které dle jejich názoru mají smy-
sl a jsou přínosem pro občany Zlína a oko-
lí. Starají se o přírodu na Zlínsku, vzdělávají 
studenty základních a středních škol a sna-
ží se být prospěšní místu, ve kterém sami 
žijí.

za Ekocentrum Čtyřlístek
Mgr. Martin Kašpárek
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projektová příprava kanalizace 

odpadové hospodaření obce   

Vážení spoluobčané,
mnozí z Vás si jistě povšimli, že na mno-

ha úsecích kanalizačního vedení probíhá ka-
merový průzkum stávajících kanalizačních 
stok. Provedení kamerového průzkumu na 
základě poptávkového řízení vyhrála firma 
Blapic ze Zlína. Výstup z tohoto průzkumu 
není nijak radostný. Drtivá většina stávají-
cích stok je v naprosto nevyhovujícím stavu. 

Firma Blapic provádí také čištění nejza-
nesenějších úseků, které bez předchozí-
ho vyčištění není možné projet kamero-
vou sondou a s tím také objevuje někte-
ré „ nové“ kanalizační šachty, které jsou v 
dezolátním stavu a z povrchu komunikace 
či chodníku nejsou vůbec patrné.

Společnost Centroprojekt , a. s., Zlín na 
základě těchto výstupů připravuje projekt 
postupné obnovy hlavních kanalizačních 
stok. Naše obec je poměrně velká, s roz-
sáhlou stokovou sítí. 

Jenom v současnosti připravovaný pro-
jekt 1. etapy kanalizace obce má dle pů-
vodní zadávací dokumentace obsahovat 5 

km stokových sítí.
Obrovským problémem mimo stávající 

stoky je podchycení extravilánových vod, 
způsobených přívalovými dešti.

Obec požádala Pozemkový úřad o vy-
pracování studie v rámci protipovodňo-
vé ochrany obyvatel, svolala jednání s ně-
kterými nájemci rozsáhlých polních ploch 
k projednání možných protipovodňových 
úprav. 

Jedná se o složitou a dlouhodobou pro-
blematiku, která přímo souvisí i se stavem 
kanalizačních stok v obci. Pokud se taková 
přívalová voda dostane do zanesené, špat-
ně fungující kanalizace, jsou následně vy-
plavovány níže položené domy v blízkosti 
těchto stok.

Kanály a potažmo inženýrské sítě jsou 
v zemi, nejdou vidět, ale tvoří základ infra-
struktury obce, na který navazují související 
nové povrchy např. komunikací, chodníky .

V současné době probíhá výběrové říze-
ní na dodavatele stavby na obnovu kanali-
zace poškozenou záplavou ve spodní čás-

ti ulice Lysá až po ulici Podřevnickou, kon-
čící křižovatkou na „Rožku“. Na této kana-
lizační síti byly tlakovou vodou ze záplavy 
vymlety tzv. „ kaverny“ a je řešena nevyho-
vující dimenze stávajícího potrubí vzhledem 
k poměru možných dešťových vod a roz-
sahu území.

Starý rok končí a mnozí s obavami oče-
kávají, co přinese rok nový.

Vážení spoluobčané, dovolte mi popřát 
Vám všem příjemné prožití vánočních svát-
ků, hodně zdraví a štěstí v novém roce a 
spoustu pozitivní energie po celý rok. Přeji 
Vám i celé obci, aby rok 2012 byl minimál-
ně tak úspěšný jako rok předchozí a aby-
chom se zase za rok sešli i při řešení nejrůz-
nějších problémů a starostí, které nás po-
tkávají v každodenním životě. 

Buďme k sobě ohleduplní, važme si stá-
ří a pomáhejme potřebným. Děkuji Vám. 
Krásné Vánoce.

Ing. Hana Svobodová
místostarostka

Stávající systém svozu komunálních 
odpadů je týdenní a tvoří jeden z nej-
výraznějších výdajů obecního rozpoč-
tu. Svoz komunálního odpadu stojí obec 
ročně 1 569 000 Kč/rok (rok 2010).

Příjem poplatků za komunální odpad 
od občanů dle platné obecní vyhlášky a 
v souladu s platnou legislativou činí pro 
obec 780 000 Kč/rok. Z čehož vyplý-
vá, že obec týdenní svoz dotuje částkou 
789 000 Kč/rok, tedy 50 %. 

Dle projednávaného návrhu zákona 
v Parlamentu ČR může nastat situace, že 
obce budou moci zvýšit část poplatku za 
komunální odpad, vycházející ze skuteč-
ných nákladů obce spojených s likvida-
cí netříděného odpadu, až na částku 750 
Kč/poplatníka/rok. 

Naše obec nechce občany zatěžovat 
zvýšením poplatku za sběr, svoz a likvi-
daci komunálního odpadu, a proto za-
stupitelé zvažují možnost změny stávají-
cího týdenního postupně na kombinova-
ný a následně čtrnáctidenní svoz komu-
nálních odpadů. 

Většina sousedních obcí využívá buď 
kombinovaný systém svozů nebo čtrnác-
tidenní svoz. U kombinovaného systému 
je v zimním, topném, období svoz 1x týd-
ně a v létě 1x za 14 dní.Týdenní svoz 52 
svozů ročně – za uplynulý rok 2010 činil 
tento výdaj 1 569 000 Kč vč. DPH. 

Kombinovaný svoz 39 svozů ročně - 

předpokl. roční náklad vč.DPH 1 363 300 
Kč (úspora 205 700 Kč). Čtrnáctidenní 
svoz 26-28 svozů ročně - předpokl. roč-
ní náklad vč.DPH 1 183 000 Kč (úspora 
386 000 Kč).

S tímto případným postupným přecho-
dem na jiný systém svozu komunálního 
odpadu vyvstávají související otázky. 

Třídíme dostatečně plasty, papír, sklo 
a kov? 

Je tímto způsobem možné snížit množ-
ství komunálního odpadu o důsledněj-
ší třídění a separování bioodpadu např. 
v kompostérech?

Bioodpad končí v drtivé většině právě 
v popelnicích na komunální odpad.

Vraťme se ale nejdříve k třídění odpa-
dů. Víte, jak dlouho trvá, než se v pří-
rodě rozloží obyčejný mikrotenový sá-
ček? 

Údaje o rozložitelnosti plastů na bázi 
ropných derivátů se velmi různí a z vel-
ké části i z důvodu, že tento materiál se 
běžně používá zhruba 50 let. Obecně 
se udává 10 až několik stovek let. Roz-
ložitelné plasty na bázi škrobu a PLA se 
v kompostéru rozloží přibližně za 90 dní.

Za jak dlouho se v půdě rozloží plast 
a sklo?

Sklo je už podle svého složení (oxid 
křemičitý a oxidy různých kovů) velice 
stabilní a odolný materiál a prakticky se 

nerozkládá. Plastů je celá řada, ale nej-
běžnější jednosložkový polyethylen (PE) 
či polyethylen tereftalát (PET) se v příro-
dě téměř nerozkládá. Bioplasty na bázi 
PLA (polylactic acid) se v podmínkách 
kompostu rozkládají podstatně rychle-
ji do 3 měsíců.

Obec uvažuje o rozšíření kontejnerů 
na tříděný odpad o kontejner na nápo-
jové kartony či rozšíření sběrných míst 
baterií o další místa. Zjišťuje možnos-
ti vybudování sběrného dvoru či sbě-
ru bioodpadu. 

Zároveň se však snaží apelovat na 
své občany, více třiďme a nebojme se 
kompostování. Kompostováním a ná-
sledným zpětným hnojením nově vy-
tvořeným kompostem vracíme své 
půdě postupně důležité živiny a mine-
rály v přírodní formě bez zásahu umě-
lými hnojivy. Naše zahrady se důsled-
ným sečením, vyhrabáváním a odple-
velováním pomocí herbicidů stávají 
postupně umělými plochami bez mož-
nosti sebeobnovy v přírodní formě.

V příštím čísle zpravodaje přineseme 
podrobný článek o kompostování.

Ing. Hana Svobodová
místostarostka
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ohlédnutí za 1. ročníkem soutěže
o nejlepší vánoční štrůdl (závin)

poděkování

sdh želechovice - paseky
mikulášská nadílka a rozsvěcení
vánočního stromečku na pasekách

Již třetím rokem uspořádala naše obec 
ve druhém adventním pátečním odpoledni 
akci Rozsvěcení vánočního stromu.

Letos byla tato oblíbená událost poprvé 
doplněna o soutěž „O nejlepší či nejchut-
nější vánoční štrůdl ( závin)“. I když jsme 
nápad považovali za šťastný, přece jen 
jsme měli obavy, zda se vůbec někdo z ob-
čanů zapojí, a zda nebudeme muset upé-
ci nějaký štrůdl my, “dcérky z úřadu”, aby 
bylo vůbec co hodnotit. Jak jsme se mýlili! 
Hned od pátečního rána nám milé želecho-
vické pekařky a pekaři nosili svá díla. Na-
konec se sešlo 18 soutěžních vzorků z růz-
ných druhů těst – lístkového, tvarohové-
ho, kynutého, křehkého, pivního. I náplně 
byly pestré – od klasického jablka s ořechy 
a hrozinkami, přes hrušková povidla, až po 
několik variant slaných náplní. Bylo vskutku 
velmi těžké vybrat ten nejzdařilejší kousek.

Hodnotící komise byla složena jednak 
z profesionálních kuchařek z místních škol 
- paní Ivany Minaříkové a paní Jarmily Ha-
špicové, tak z laických milovníků štrůdlů 

s  mlsnými jazýčky - pana starosty, radní-
ho pana Pištěka a mě. Pozorně jsme posu-
zovali nejen chuť, ale také estetickou strán-
ku výrobků. 

Nakonec jsme se celkem vzácně shodli 
na tomto pořadí: 1. místo získala 
se svým jablečným štrůdlem paní 
Zdenka Sousedíková z ul. Příluc-
ké, 2. se umístila paní Ivana Ti-
cháčková se slaným štrůdlem 
s náplní z nivy a slaniny, z Lysé a 
3. skončila paní Margita Smolko-
vá z ul. Batalická, která soutěžila 
s jablečným štrůdlem z tvaroho-
vého těsta.

I ostatní záviny byly skvělé, 
velmi nás překvapila i nejmladší 
účastnice třináctiletá Lucka Sed-
láčková, vyrůstá v ní těžká kon-
kurentka starším a zkušenějším, 
upekla dokonce tři různé druhy. 

Věříme, že jsme založili novou tradici, jen 
pro příští rok vyhlásíme dvě kategorie – zá-
viny sladké a slané, neboť těžko porovná-
vat nesrovnatelné.

Na závěr bych chtěla jménem obce moc 
poděkovat všem zúčastněným – Petru Ma-
chulovi, Kristýně Dvořákové, Renatě Pozzio-
vé, Věře Čechmánkové, Aleně Macíkové, Ma-
rii Otevřelové, Margitě Smolkové, Ivaně Ti-
cháčkové, Michaele Kláskové, Emílii Novotné, 
Ivoně Svízelové, Zdence Sousedíkové, Yvetě 
Malaníkové a Lucii Sedláčkové – za to, že rea-
govali na naši výzvu, upekli fantastické štrůd-
ly, na kterých si nakonec pochutnali všich-

ni účastníci Rozsvěcení vánočního stromu, a 
přispěli tak k milé atmosféře pátečního odpo-
ledne. Pro všechny zúčastněné máme na obci 
připraven malý dárek, tak Vás prosíme, kdo 
jste si ho nevyzvedli, zastavte se pro něj!

Mile nás překvapila i paní Irena Pištěko-
vá, která nám všem napekla plnou krabi-
ci cukroví a doplnila tak výsledky našeho 
„obecního“ pekařského snažení a paní Ale-
na Macíková přinesla společně se štrůdlem 
i bílkový chlebíček.

Za všechny organizátory ještě jednou 
všem děkuje Pavla Paprčková.

Přeji všem občanům naší obce šťastné, 
pohodové Vánoce strávené v kruhu lidí Va-
šemu srdci nejbližších, ale také úspěšný 
rok 2012, prožitý ve zdraví a spokojenosti.

JUDr. Pavla Paprčková
místostarostka

V srpnu přišla nepohoda

a na náš dům se z pole

vyplavila voda.

Co mohla, všechno vzala,

ani boty nenechala.

Však my o štěstí mluvili.

Když dvě děti jsme do patra

vynést stačili.

Dnes věříme,

že udělá se opatření,

které nás ochrání 

od živelného pustošení.

A přívalová voda

nezaplaví nás znova.

Lidem jenž otevřené oči měli

a pomoci nám přispěchali,

zkrátka všem,

jenž nabídli svůj čas bez váhání

ze srdce

VELKÉ – VELKÉ PODĚKOVÁNÍ.

Rodina Plachá
a Sousedíkova

V sobotu 3. prosince 2011  nás při-
šel navštívit Mikuláš s andělem a čerty. 
V areálu výletiště se sešla spousta dětí a 
každé z nich po básničce nebo písničce 
dostalo nadílku. Nebáli se ani ti nejmen-
ší, i když hrůzostrašný čert na pekelném 
stroji děti postrašil trošku víc. 
Po nadílce jsme společně na-
strojili vánoční stromeček oz-
dobami, které tu vyráběly děti 
s pomocí rodičů. Shromáždili 
jsme se kolem krásného stří-
brného smrčku, darovaného 
Drahošem Kučerou, a za zvu-
ků koled a prskání prskavek 
se stromeček rozzářil do noci. 

Na ozdobených stolech byly 
k ochutnání různé dobrůtky, 
kdo měl chuť, zahřál se talířem 
výborné polévky nebo svaře-
ným vínem či punčem. 

Celá akce byla připravena 

a organizována členy a hlavně členkami 
našeho SDH paseky, za což jim patří vel-
ký dík. Ten v neposlední řadě patří všem, 
kteří něco dobrého upekli nebo uvařili, 
a tak připravili výborné pohoštění.

Pavla Hanzlíková
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krajské ředitelství policie čr informuje

mikuláš ve škole
vaříme se
šéfkuchařem

Vážení občané obce Želechovice nad 
Dřevnicí, dovolte mi příspěvkem do Žele-
chovického zpravodaje zhodnotit obdo-
bí od začátku roku 2011 do druhé polovi-
ny měsíce listopadu z pohledu problemati-
ky Policie ČR.

Dle policejních evidencí bylo za toto ob-
dobí spácháno na území obce 28 trestných 
činů, což je o čtyři více oproti skutkům spá-
chaných za stejné období v roce 2010. Nej-
větší podíl na počtu těchto skutků mají ma-
jetkové trestné činy zejména krádeže. Zde 
se jedná o krádeže věcí volně uložených či 
krádeže vloupáním např. v rodinných do-
mech či garážích. 

V pozadí trestných činů nezůstává řeše-
ní přestupků, kterých policie na území obce 
řešila téměř na tři sta. Zde se jedná zejmé-
na o přestupky v úseku dohledu nad bez-
pečností a plynulostí silničního provozu, 
dále pak narušování občanského soužití a 
krádeže. Policie dále do obce vyjížděla k 
dalším desítkám oznámením a prověrkám, 
které byly na místě vyhodnoceny a kvalifi-

kovány jako protiprávní jednání či nikoliv. 
Na uvedených případech se podílely poli-
cejní složky obvodního oddělení Vizovice, 
další složky pořádkové policie, dopravní 
police a služba kriminální policie a vyšetřo-
vání. Po celý průběh roku byla při činnos-
tech Policie prováděna spolupráce s územ-
ní samosprávou obce, právnickými i fyzic-
kými osobami. 

Na obvodním oddělení Vizovice došlo 
v průběhu roku k novému obsazení vedou-
cích pracovníků, kde na post vedoucího 
oddělení byl ustanoven npor. Mgr. Michal 
Číž a jeho zástupcem se stal npor. Bc. Jan 
Karkoška. V současné době proběhlo nové 
přesměrování telefonických linek, kdy no-
vým platným tel. číslem pro OOP Vizovice 
je tel. č. 974 666 741.

V příštím roce bude při činnostech Poli-
cie kladen důraz na priority stanovené po-
licejním prezidiem, krajem, územním odbo-
rem či vedoucími pracovníky. Na prvních 
místech bude práce vedoucí k objasňová-
ní spáchaných činů a prevence před nimi. 

Pokračovat budou akce vedené proti „pi-
rátům silnic“ se zaměřením na BESIP spo-
lečně s akcí „Bezpečně do školy“. Zvláštní 
zaměření bude vedeno k ochraně před pro-
váděním násilných a majetkových činů pá-
chaných na seniorech a k odhalování do-
mácího násilí. 

Závěrem bych Vám chtěl jménem svým 
i ostatních kolegů popřát příjemné prožití 
svátků vánočních a hodně zdraví v nadchá-
zejícím roce 2012.

prap. Bc. Martin Prokop
inspektor

V letošním roce to měl Mikuláš oprav-
du těžké. V supermarketech vystupoval již 
v listopadu, na některých místech byl viděn 
již v pátek 2. prosince 2011 a pak každý ná-
sledující den. Jsme rádi (hlavně ti nejmen-
ší), že si ve svém nabitém programu udělal 

čas i na naše mladší spolužáky a navštívil 
je přímo ve vyučování v pondělí dopoledne 
a zpestřil jim tak vyučování.  Za odměnu si 
pak mohl vyslechnout řadu písniček, říka-
nek a koled, které si pro něj děti za vedení 
paní učitelek připravili.

Ve čtvrtek 1. prosince 2011 čekalo ve 
školní jídelně všechny strávníky překvape-
ní, neboť tradiční sestava personálu školní 
jídelny se rozrostla o profesionála – kucha-
ře Zbyňka Diatku, který ve spolupráci s fir-
mami Lagris a Podravka propaguje na ško-
lách moderní a zdravé trendy stravování.
Jak všem chutnalo, jsme se zatím ještě ne-
stačili zeptat, ale rozhodně se jednalo o vel-
mi prospěšnou a zajímavou akci.
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florbal okrskové a okresní kolo

florbal indiánský den

Poslední listopadový 
týden se nesl ve zna-
mení florbalových klání. 
V okrskových a okres-
ních kolech se utka-
la družstva děvčat a 
chlapců naší školy se 
svými vrstevníky z dal-
ších škol.

Velmi dobrého vý-
sledku dosáhlo druž-
stvo starších děvčat ve 
složení Tereza Patáko-
vá, Nikola Halová, Ve-
ronika Slavíková, Stani-
slava Mikulová, Micha-
la Matlachová, Kristýna 
Václavková, Aneta Po-
lepilová, Alena Elšíko-
vá a Tereza Goláňová, 
které získalo 3. místo v 
okresním finále.

Družstvo starších 
chlapců skončilo po 
bojovném výkonu na 2. 
místě v okrskovém kole 
a družstvo mladších na 
3. místě.

Všem blahopřejeme!

Další disciplínou letošní školní olympi-
ády se stal tradičně florbal. Přeboru školy 
se zúčastnila družstva IV.–IX. ročníku a to 
v kategorii děvčat i chlapců.

Vítězi jednotlivých kategorií se stala druž-
stva V. A.

V kategorii VI. a VII. tříd skončila všechna 
družstva na stejném bodovém zisku IX. B.

V pátek 2. prosince 2011 žáci 
7. tříd probírali učivo o původních 
obyvatelích Ameriky. Mohli se 
seznámit s tradicemi, zvyky, kul-
turou i současnou realitou živo-
ta indiánů, kterou většinou zná-
me pouze z vyprávění K. Maye. 
Přestože zajímavostí pro ně bylo 
nachystáno velké množství, vět-
šina z žáků se soustředila přede-
vším na maskování.
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zahraniční návštěva ve škole

adventní neděle ve škole

Ve dnech 24.–27. října 2011 se na naší 
škole uskutečnila pracovní návštěva pro-
jektu Comenius. Do Želechovic nad Dřev-
nicí přijelo celkem 8 zástupců našich part-
nerských škol z Finska, Polska a Turec-
ka. Hlavním cílem setkání bylo projednat 
detaily vypracovaného projektu a sestavit 
podrobný pracovní plán aktivit. Hosté měli 
také možnost prohlédnout si naši školu a 
krátce se podívat i do vyučování. Zajíma-
vé bylo setkání se zastupiteli obce na míst-
ním obecním úřadě a přijetí na Magistrátu 
města ve Zlíně. 

V rámci projektových aktivit budou 
moci někteří naši žáci vycestovat do zmí-
něných zahraničních škol. Již v březnu se 
podíváme do Finska a v květnu přivítáme 
žáky a učitele z partnerských zemí u nás. 
Už se moc těšíme, až zahájíme jednotlivé 

aktivity a dozvíme se něco o žácích a kultu-
rách jiných zemí.

Tímto také děkujeme za podporu při or-
ganizaci pracovní návštěvy Obecnímu úřa-

du v Lípě, zlínskému Magistrátu a zejména 
Obecnímu úřadu v Želechovicích.

Mgr. Martina Kovářová
Vyučující AJ a koordinátorka projektu

V neděli 11. prosince 2011 se ve škole 
prezentovali žáci svým předvánočním pro-
gramem plným scének, písniček, říkadel a 
divadelního představení. Jako doplněk at-
mosféry byly připraveny dílny, kde si ná-
vštěvníci mohli odzkoušet výrobu tradičních 
ozdob a zakoupit drobné dárky. K poslechu 
hrála cimbálová muzika ZUŠ Morava Bělin-
ka. Při dobrém občerstvení se pak naskyt-
la chvíle na zklidnění a příjemný zážitek pro 
více než dvě stovky návštěvníků.
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pochod broučků 11. listopadu 2011
Podzimní dny se 

zkracují a tma začí-
ná čím dál dříve. Pro 
zpříjemnění tmavých 
dnů jsme uspořádali 
11. listopadu 2011 za 
pomoci malých skau-
tů z Lužkovic a Žele-
chovic nad Dřevni-
cí již třetí ročník PO-
CHODU BROUČKŮ.  
Zúčastnilo se ho přes 
50 dětí s maminka-
mi, tatínky i prarodi-
či. Sraz byl tentokrát 
v 17.00 hodin u bu-
dovy základní školy 
v Želechovicích nad 
Dřevnicí, odkud se 

šlo po trase vyzdobe-
né světýlky tradičně 
nad katolický hřbitov, 
kde jsme pro účast-
níky měli přichystá-
no teplé občerstvení  
a malou sladkost. Již 
tradičním zpestřením 
pochodu broučků byl 
na závěr i malý ohňo-
stroj. Děkujeme všem 
za účast a pomoc při 
chystání této akce 
a příští rok se bude-
me těšit zase s malý-
mi broučky na shle-
danou.

OÚ Želechovice 
nad Dřevnicí

předvánoční čas v mateřské škole
S podzimem jsme se v mateřské škole 

s dětmi rozloučili 23. listopadu 2011 „po-
chodem broučků“. Vyrobili jsme si společ-
ně kouzelné klíče, kterými jsme uzamkli za-
hradu a vpustili do ní zimu. Následoval po-
chod broučků obcí k obecnímu úřadu, kde 
jsme se setkali také s kamarády ze třetí tří-
dy. Společně jsme si zazpívali podzimní a 
zimní písničky a vydali jsme se zpět do ma-
teřské školy.

Jeden z posledních podzimních výletů, 
kdy nám počasí přálo, byl i výlet na biofar-
mu Juré, kde byl pro nás přichystaný pro-
gram „ Jak se peče chléb“. Děti se moh-
ly podívat na přípravu domácího chleba, 
z jakých surovin se skládá, jak se dělá 
kvásek a těsto a jak se chléb peče 
v  pravé peci. Na závěr jsme domácí 
vynikající chléb také ochutnali. 

Předvánoční čas je v naší mateřské 
škole nabitý spoustou akcí. 

V pátek 2. prosince 2011 se všech-
ny děti ze třetí třídy proměnily v čerty 
a čertice, protože si připravily pro ro-
diče „čertovskou besídku“, plnou čer-
tovských básniček, písniček a taneč-
ků. Po besídce přišel za dětmi Miku-
láš, čert a anděl a za krásné vystoupe-
ní dětem nadělil dárečky. Svůj čertov-
ský program předvedly děti také v ne-
děli 4. prosince 2011 na Mikulášském 
karnevale v Želechovicích nad Dřev-
nicí. 

V pondělí 5. prosince 2011 jsme jeli 
na výlet do skanzenu ve Strážnici na 
vánoční program Radujme se, veselme 
se…. Letošní program byl zaměřený 
na tajuplný prapůvod vánočních tradic 

a obřadů. Děti si mohly při procházce skan-
zenem vyslechnout koledu a „vinšování“, ale 
i potkat čerta, Mikuláše, anděly nebo Lucky. 
V průběhu návštěvy si mohly vyrobit figur-
ku čerta z kynutého těsta, nebo přivonět a 
ochutnat prastaré druhy vánočního cukroví. 

V úterý 6. prosince 2011 bylo pro děti 
z 1. a 2. třídy ve znamení vánočního tvoření. 
V  průběhu celého dne tvořily vánoční oz-
doby a dekorace. Vytvořily si například vá-
noční svícen z jablíček nebo svícen ze sko-
řápek od ořechů, papírové zvonečky, přá-
níčka pro Ježíška, adventní kalendáře a vá-
noční přáníčka.

Ve středu 7. prosince 2011 přišel Miku-
láš, čert a anděl také za dětmi z 1. a 2. třídy 

a dal jim mikulášskou nadílku. 
Voňavou vánoční atmosféru jsme si v 

mateřské škole navodily nejen vánoční vý-
zdobou, ale také pečením perníčků. Všech-
ny děti nadšeně vykrajovaly z těsta různé 
tvary a po upečení si je děti také samy na-
zdobily. 

Než se děti dočkají vytoužených Vánoc 
a vánočních prázdnin, čeká nás v mateř-
ské škole ještě spousta vánočního tvoření 
a také vánoční nadílka pro děti s poseze-
ním u vánočního stromečku. 

Děti i kolektiv mateřské školy přejí všem 
prožití šťastných a radostných Vánoc, pl-
ných pohody a klidu.
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sbor dobrovolných hasičů 
želechovice nad dřevnicí

Rok 2011 se nám pomalu chýlí ke kon-
ci. Po domě se line vůně cukroví, obchody 
jsou plné lidí k prasknutí a děti se nemohou 
dočkat Ježíška. Vánoce jsou za dveřmi! Zá-
věr roku bývá hektický a jedna akce střídá 
druhou. I my nezůstáváme pozadu a sami 
se některých účastníme. Pojďme si tedy 
některé připomenout.
Nedávné zásahy

Poklidné nedělní dopoledne 6. listopa-
du 2011 nám překazil zvuk sirény ohlašují-
cí požár v nedaleké Hvozdné, kde v tamním 
JZD hořela hala s uskladněnou slámou. To-
hoto rozsáhlého požáru se zúčastnilo ně-
kolik profesionálních i dobrovolných hasič-
ských jednotek. Ta naše převážela kyvadlo-
vě vodu k uhašení z místního rybníka. Ha-
šení pokračovalo až do druhého dne, hrozi-
lo rozšíření požáru na další budovy. Nako-
nec se však podařilo dostat oheň pod kont-
rolu. Naivně jsme se domnívali, že to byl le-
tos náš poslední výjezd. Ve středu 23. lis-
topadu 2011 krátce po poledni hořelo pří-
mo v naší obci. Poblíž základní školy vypu-
kl požár v zámečnické dílně, ve které byly 
uskladněny i nebezpečné hořlaviny. Avšak 
díky včasnému zásahu byl oheň ihned pod 
kontrolou a nikomu se naštěstí nic nestalo.

Výroční valná hromada
Od listopadu probíhají výroční valné hro-

mady sborů 8. okrsku. Ta naše se kona-
la v pátek 18. listopadu 2011 od 18 hodin 
v budově JZD Želechovice. Jako tradičně 
byli přivítáni všichni hosté, přečtena výroč-
ní zpráva, ve které je shrnuta činnost a vý-
znamné události za uplynulý rok, poté se 
schválil plán činnosti sboru na rok 2012 a 
oficiální program byl ukončen diskuzí. Ná-
sledovala večeře a poté pokračovala vol-

ná zábava až 
do pozdních 
hodin. Naši 
výroční val-
nou hromadu 
navštívili zá-
stupci OSH 
Zlín a výkon-
ného výbo-
ru 8. okrsku, 
dále pak zá-
stupci okol-
ních sborů a 
v neposlední 
řadě také zá-
stupci z řad 
vedení naší 
obce Žele-
chovice nad Dřevnicí a místních spolků, 
kterým tímto děkujeme za účast. Naši bra-
tři a sestry dále navštěvují jako hosté vý-
roční schůze ostatních sborů našeho okrs-
ku. Schůze proběhly už na Želechovických 
Pasekách, v Jaroslavicích a v Lípě a čeka-
jí nás ještě na Klečůvce a v Lužkovicích. 
Poslední pak bude výroční valná hromada 
8. okrsku, kde se sejdou zástupci všech 
okrskových sborů.

Rozsvěcení vánočního stromu
V pátek 2. prosince 2011 v odpoledních 

hodinách proběhlo již potřetí Rozsvěce-
ní vánočního stromu v naší obci. Někteří i 
z řad hasičů se však zapojili už od rána – 
stavěli přístřešky, naváželi stoly a promě-
nili tak plac před obecním úřadem doslova 
v tržiště. To se začalo od 15. hodiny plnit 
prodejci vánočních ozdob, dekorací i po-
choutek. Každý si přišel na své – od náuš-
nic přes věnce, svíčky, ručně zdobené per-

níčky, až po med a povidla. Nechyběla sou-
těž o nejlepší závin. Netrvalo dlouho a zvě-
daví obyvatelé Želechovic a okolí, kteří byli 
natěšeni na pravou domácí zabijačku, gri-
lovanou klobásu či voňavý punč, se zača-
li scházet. Po úvodním slovu pana staros-
ty a vystoupení našich nejmenších se nám 
konečně naše stromy rozsvítily a dále se 
pokračovalo v hodování a příjemné před-
vánoční atmosféře doplněné koledami sku-
piny B.T.P. Všem občanům místním i přes-
polním děkujeme za účast, protože jen díky 
Vám měla tato akce tu pravou atmosféru. 
Už teď se těšíme, až se tu za rok ve zdraví 
opět všichni sejdeme.
Mladí hasiči

I přes to, že soutěžím již letos odzvonilo 
(informovali jsme Vás o nich v minulém čís-
le  Želechovického zpravodaje), schází se 
mladí kluci a holky každý čtvrtek v naší ha-
sičské zbrojnici a zdokonalují své hasičské 
dovednosti. Schůzky jsou každý čtvrtek 
v 16.00 hodin. Rádi tě přivítáme mezi sebe.
Rok 2011

Letošní rok byl od začátku až do konce na-
plněn zajímavými událostmi. V létě jsme osla-
vili krásných 120 let od založení našeho sbo-
ru a družstvo mužů získalo po dlouhých le-
tech titul v seriálu soutěží Grand Prix 8. okrs-
ku. Také jsme se zúčastnili hasičských pou-
tí na Sv. Hostýně a Provodově, hasičských 
soutěží mimo GP a jako každý rok jsme pořá-
dali akce stavění a kácení májky, hodovou zá-
bavu nebo se podíleli na Rozsvěcení vánoč-
ního stromu. Naše výjezdová jednotka zasa-
hovala celkem u 5ti požárů a při bleskové po-
vodni, která v srpnu zachvátila naši obec.

Tímto bychom chtěli poděkovat zejména 
Obecnímu úřadu v Želechovicích nad Dřev-
nicí, vedení obce a zastupitelstvu, kteří náš 
sbor a výjezdovou jednotku podporují.

Nezbývá, než Vám, vážení a milí spolu-
občané, popřát příjemné prožití vánočních 
svátků plné pohody v rodinném kruhu, dě-
tem bohatého Ježíška a do nového roku 
2012 hodně zdraví, štěstí, lásky a úspěchů.

Michaela Klásková
Ing. Petr Hrazdira
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t. j. sokol - oddíl turistiky

čertovský turnaj
3. prosince 2011 mikulášský karneval

tj sokol želechovice, oddíl stolního tenisu,  pořádal 
v sobotu 10. prosince za podpory zlinského kraje a obce 
želechovice nad dřevnicí 2. ročník vánočního turnaje.

Využili jsme krásného podzimního počasí 
a v neděli 13. listopadu 2011 jsme se vypra-
vili  na výlet. Naším cílem byly Vrzavé skály. 
Sešlo se nás celkem 11 a pes. V 10:30 ho-
din jsme odjeli autobusem směr Podkopná 
Lhota. Trasou Kopná – Vrzavé skály – Ka-
šava  a Hrobice jsme vyrazili. Počasí nám 
přálo a my si toho užívali. Z počátku nám 
mlha trochu zakrývala výhledy, ale nakonec 
přece ustoupila. Na skalách jsme zapózo-
vali našemu fotografovi a vydali se na dal-
ší cestu. 

Příjemná zastávka byla v Kašavě v cuk-
rárně „U Šarmanů“, kde někteří doplni-
li kalorie na zbytek cesty. Odjížděli jsme 
v 16:00 hodin z Hrobic. Všem se výlet líbil a 
jen doufáme, že nás příště bude víc.

JIndřiška Hurtová

Dne 3. prosince 2011 uspořádala TJ So-
kol Želechovice pod patronací a s pod-
porou Krajského úřadu Zlínského kraje a 
Obecního úřadu Želechovice již 4. ročník 
badmintonového turnaje ve čtyřhře. Tur-
naj byl určen pro začínající i pokročilé hrá-
če a svým systémem organizace umožňil 
účast hráčů všech věkových a výkonnost-
ních skupin.

Na turnaji se dle očekávání setkali hrá-
či začátečníci, především ze Základní 
školy v Želechovicích, a vedle nich i her-
ně vyspělí reprezentanti ZBL Zlín a SK 
Badminton Vsetín. Početně hojně byl za-
stoupen místní BC klub TJ Sokol Žele-
chovice. Věkové rozpětí hráčů bylo re-
kordní -12 až 60 let. 

Asi nejvíc potěšila účast těch nejmlad-
ších. Jako pořadatelé se snažíme přilákat 
ke sportování mladou generaci, která již 
nemá sport tak v oblibě a často dává před-
nost pohodlnějšímu způsobu zábavy. Cel-
kově na turnaji startovalo 48 hráčů a hráček.

Výsledky: absolutně 1. místo – Vendula 
Smilková a Roman Kubík, SK Badminton 
Vsetín, 2. místo – Andrea Pečivová a Svaťa 
Šimara, SK Badminton Vsetín, 3. místo – 
Katka Voráčová a Jan Voráč, ZBL Zlín.
1. místo muži: Radek Gojiš a Pavel Hait, 
BC TJ Sokol Želechovice
1. místo BC klub Želechovice: Iva Hofma-
nová a Libor Hofman
1. místo žáci: Marie Talašová a Milan Holík

Poděkování patří Krajskému úřadu Zlín-
ského kraje a Obecnímu úřadu Želecho-
vice za podporu a v případě pokračující 
spolupráce se badmintonisté mohou těšit 
na další turnaj začátkem ledna a v dubnu 
na již tradiční Velikonoční turnaj.

Antonín Červenka

V sobotu 4. prosince uspořádal TJ Sokol Žele-
chovice v horním sále sokolovny již tradiční Mi-
kulášský karneval. Oproti minulým letům došlo 
ke zpestření programu v tom ohledu, že začá-
tek celé akce obstaral Mikulášský trolejbus, kte-
rý zastavoval před budovou obecního úřadu. Po 
obdarování všech hodných dětí (rodičů) pokra-
čovalo pásmo již na sokolovně, která byla slav-
nostně vyzdobena a atmosféra v ní se nesla 
v duchu napětí a očekávání příchodu Mikuláše, 
anděla a čertů, kteří na pódiu vytvořili opravdové 
peklo. Nežli však došlo k příchodu a samotnému 
předání dárků dětem, došlo na programově na-
bitou náplň celého „svátečního“ odpoledne. Prv-
ní věcí na pořadu byl rej masek dětí, na které na-
vazovala  svým vzorně nacvičeným vystoupením 
mateřská školka. Dále adventní náladu na soko-
lovně obohatily atraktivní vystoupení Dance clu-
bu Želechovice pod vedením Jany Žilkové, spo-
lečenských tanců, břišní tanečnice a také Kon-
trast Dance Slušovice. Po zatím tanečně ladě-
ném programu přišlo na řadu bojové umění. Pře-
hlídku tradičního korejského sportu obstaralo 
Taekwondo ITF Zlín, které sklidilo hlasité ovace 
s velkým potleskem od zcela zaplněného sálu. 
Nejen přerážecí techniky či fiktivní zneškodnění 
útočníka bylo k vidění od této sehrané čtveřice 
taekwondistů. Ihned po ukončení tohoto vystou-

pení vnikla do  sokolovny pára, která byla prv-
ním poslem příchodu čertů v čele s Luciferem. 
Po otevření ďábelské opony přišel na světlo svě-
ta samotný Lucifer, který od nejmenších poža-
doval, aby byly hodné a poslouchaly své rodiče 
a taky si před spaním čistily své zoubky. Jakmi-
le se mu dostalo okamžité a velmi hlasité reak-
ce, začala diskostéka v čele se samotnými pe-
kelníky. V tom se na řadu dostavilo finále celého 
programu – kouzelník. Jeho bezchybné triky udi-
vovaly nejen děti. A když přišel nakonec i Miku-
láš, započalo v sále příjemné napětí z tolik oče-
kávané nadílky. 

Celé mikulášské odpoledne bylo velmi poda-
řené, poněvadž oproti loňsku jsme zaznamena-
li o tuto akci daleko větší zájem.  Doufáme, že se 
dětem i rodičům líbila a že příští rok přijdou znova 
už jen z toho důvodu, že se budeme snažit kaž-
doročně zvyšovat laťku. Na závěr patří srdečný 
dík všem pořadatelům za jejich ochotu a čas, vy-
stupujícím za jejich skvělá představení a také obci 
Želechovice nad Dřevnicí, bez jejíž finanční pod-
pory by bylo celé pásmo stěží realizovatelné.

Na úplný závěr, vážení občané,  mi dovolte, 
abych Vám popřál za TJ Sokol Želechovice krás-
né prožití Vánoc a jen ten nejlepší vstup do no-
vého roku. 

Bc. Filip Machula

Hráči byli rozděleni do tří skupin podle věku 
na mladší žáky, starší žáky a dospělé.  Pro hrá-
če bylo připraveno  občerstvení  a  pro všech-
ny, nejen pro vítěze, byly nachystané věcné 
ceny. 
Na stupních vítězů se dle kategorií umístili:
Mladší žáci: 1. Biernát Milan
 2. Kovařík Tomáš
 3. Klásek David
Starší  žáci: 1. Ryška Filip
 2. Svoboda Filip
 3. Bravenec Tomáš

Dospělí: 1. Janíček Josef
 2. Metela Petr
 3. Machula Filip
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Úryvky z historie naší obce
selská rebelie roku 1767

Budeme-li chtít vytyčit základní milníky his-
torie naší obce, nemůžeme zcela jistě pomi-
nout rok 1767. V téměř každé příručce i turis-
tické mapě, které se o Želechovicích zmiňují, 
je tento letopočet zdůrazněn a u něj zpravidla 
stojí: „Selská rebelie“ či „Boj sedláků za neroz-
dílné hory vizovické“. Skutečně jde o jednu z 
událostí, kdy se Želechovice staly centrem po-
zornosti širokého okolí a naši předkové se po-
stavili v boji za svá práva s takovou odvahou a 
obětavostí, že vyhnali i čety císařské armády 
a situaci musela řešit samotná Marie Terezie.

Byť toto období již nazýváme „osvícenským 
absolutismem“, stále ještě se jedná o hlubo-
ký feudalismus, kdy je poddanský lid závislý na 
své vrchnosti, nesmí se bez svolení stěhovat 
či ženit a vdávat. Je soužen těžkou robotou na 
„panském“ a placením daní, které v nejtěžších 
dobách, kdy stát musel hradit vysoké válečné 
výdaje, činily až 80 % veškerých příjmů.

Naše obec v té době procházela významnou 
rekonstrukcí. Stále ještě se odrážely důsledky 
třicetileté války, ale i opakované nájezdy turec-
ké a kurucké na konci 17. a počátku 18. stole-
tí. Mnoho gruntů tehdy zpustlo, či bylo zcela 
zničeno a vydrancováno, obyvatelé často po-
biti nebo odvedeni do zajetí. Po těchto hrů-
zách však se začalo s opravami a lid vracejí-
cí se z útočišť v okolních lesích se opět, i když 
velmi ztěžka, probouzel k „novému životu“. 
Roku 1726 byla u nás opravena panská papír-
na, dvůr a šenk, v roce 1737 dokončena zá-
sadní přestavba kostela a také příbytky a hos-
podářství chudých byly obnovovány po niče-
ní a požárech.

Od nepaměti lid svobodně využíval zdejší 
lesy (valašsky „hory“), těžil dřevo stavební i pa-
livové, mýtiny sloužily k pasení hovězího dobyt-
ka, v době úrody bukvic a žaludů i vepřového a 
také opadané listí odvážel jako stelivo na zimu. 
Nikde nebyly značeny hranice mezi jednotlivý-
mi panstvími, a proto se hovořilo o „Nerozdíl-
ných horách vizovických“. Tato odvěká práva 
poddaných byla považována za samozřejmá a 
neměnná a i pokud se je ti nejkrutější vládco-
vé, jako například vizovický Zdeněk Kavka Ří-
čanský, pokusili krátit, byli právně usměrněni.

Až v roce 1748 bylo při schůzce v mysliv-
ně ve Vidovách (dříve „Bídovách“) rozhodnu-
to o pověření zemského geometra Jana Anto-
nína Křoupala k vytyčení hranic a 16. 8. 1766 
byla podepsána smlouva o rozdělení hor mezi 
panství vizovické, luhačovické, vasilské, svět-
lovské a zlínské.

V každé době bez ohledu na politické uspo-
řádání jsou lidé pod vlivem těch, kterým se do-
stala do rukou moc rozhodovat o osudech ji-
ných. Za feudalismu to byla vrchnost a pan-
ští drábové, v totalitních režimech tajná policie 
a vládnoucí garnitura, v kapitalistickém zřízení 
pak politici či zaměstnavatelé. Vždy však zále-
ží na konkrétních lidech a i v nejtěžších dobách 
minulých staletí se našli majitelé panství, kteří 
cítili se svými poddanými a snažili se mírnit tíhu 
nevolnictví, roboty a chudoby. Není tedy divu, 

že i v tomto případě se naši předkové rozhod-
li bojovat za svá práva a snažili se zůstat pod 
pánem, který k nim přistupoval lidsky a s po-
rozuměním.

Protože obě předchozí dohody se odehrá-
ly bez přítomnosti dotčených obcí a i vlastní 
usazování hranečních kamenů 1. října 1767 se 
mělo uskutečnit pouze pod dohledem zástup-
ců majitelů panství, dohodli se svorně poddaní 
na společném odporu proti takovému přístupu. 
Již ráno se u myslivny „Bídovy“ sešlo na 700 
mužů a na hromadu byly také naskládány pře-
dem rozvezené kameny. Protestující podáva-
li argumenty zpochybňující správnost vyměře-
ní hranic, přidělení některých pozemků zlínské-
mu panství a žádali poklidnou, ale spravedli-
vou dohodu. Komise se neodvážila vůči takové 
přesile pokračovat v ukládání hranečních ka-
menů, avšak podala hlášení Krajskému úřadu 
v Uherském Hradišti a zemskému guberniu v 
Brně, na jehož základě došlo k zatčení zástup-
ců z Provodova, Zádveřic a Lípy.

Poddaní se však nedali odradit a vlastně jim 
ani nic jiného nezbývalo. V případě, že by při-
šli o svá výše zmíněná práva k „horám“, nebyl 
by další, již tak velmi tvrdý život a hospodaře-
ní v těchto osadách možný. Rozhodli se tedy 
k do té doby nevídanému činu. Sepsali stíž-
nost s popisem situace přímo královně a zá-
roveň zaslali na Krajský úřad v Uherském Hra-
dišti memorandum, podepsané naprostou vět-
šinou poddaných, v němž žádali vyčkání vyjád-
ření z Vídně, než budou hraneční kameny sáze-
ny. Do Uh. Hradiště je přinesli Zádveřané Jan 
Košina a Pavel Pšenčík. Hejtman však nedbal 
žádostí, oba poslové byli taktéž zatčeni, zaslat 
písemné uvědomění všem rychtářům a purk-
mistrům na vizovickém a luhačovickém pan-
ství, aby se nestavěli na odpor, podcenil váž-
nost situace a odhodlání poddaných a rozhodl 
pro usazení hranečních kamenů. Navíc dopo-
ručil ozbrojený doprovod. Provodov, Želecho-
vice i Lípu obsadily čety vojáků a také do Bídov 
bylo posláno několik mužů. 

Tyto události důkladně zpracoval provodov-
ský farář P. František Müller ve svém díle „Boj 
za práva poddaných v horách Vizovických“. 
Zde jsou také uvedeny některé výpovědi z poz-
dějších soudů. Čtenáře jistě zaujme nejen od-
vaha a jednotnost všech vyslýchaných, ale i 
vztah k půdě, lesům a domovu, kde žili a pra-
covali jejich předci, za něž mají zodpovědnost 
oni sami a dále je ve stejném stavu chtějí pře-
dat svým potomků. Například Jura Vrla ze Zá-
dveřic prohlásil: „To naši předkové užívali, tak 
my to nemůžem propustiti.“ A nejmenovaný 
sedlák z Řetechova: „Musíme se o naše právo 
hlásiti, aby potomci naši na našem hrobě ne-
museli naříkat, že jsme to připustili.“

Zatýkání a další jednání Krajského úřa-
du v Uherském Hradišti vyprovokovaly bouř-
livou reakci. Dnem „D“, kdy bylo rozhodnu-
to o usazení hranečních kamenů za přítom-
nosti armády, se stal 15. prosinec 1767. Ne-
jen Želechovice, Lípa a Provodov, ale i Zád-

veřice, Řetechov, Pradliska, obě Lhotky a dal-
ší vsi v obou panstvích se to ráno zcela vylid-
nily, zato klidným zimním lesem se míhaly stí-
ny. Na 4 000 poddaných se sešlo a bylo pev-
ně rozhodnuto hájit svá práva a za ně v přípa-
dě nutnosti položit i vlastní život. Tady bude-
me krátce citovat Müllera: „Velitel nařídil ná-
stup a již bylo vše v bitevní pohotovosti. Kraj-
ský komisař napomenul lidi, aby se jejich úřed-
nímu výkonu neprotivili a vyzval je k rozchodu. 
Žádný však se z místa nehnul. Vyzval je podru-
hé, potřetí….“ Nic se nestalo. V ten moment 
znejistěl i samotný velící důstojník a poslal pro 
posily do Lužkovic a Provodova. Pak dostaly 
věci rychlý spád a ani pozdější svědecké vý-
povědi zcela nevyjasnily sled dalších událostí. 
Když vojáci utvořili kruh kolem prvního hraneč-
ního kamene, vyhrnuly se z lesů davy lidu vše-
ho věku i pohlaví a vrhly se na vojáky. Ti vystří-
leli 177 nábojů! Přes mrtvé a raněné však pře-
skakovali další a další….. Vojáci utekli a posila 
z Provodova, která dorazila se zpožděním, na-
lezla jen cestu do Želechovic lemovanou čepi-
cemi, bodáky a další výstrojí. 

Na místě bylo 5 padlých, kteří si jistě za-
slouží být zde uvedeni: neznámá 14letá dívka 
z Rakov, mladá maminka - taktéž neznámého 
jména, Martin Svačina – zedník ze Želechovic, 
Martin Večeřa – sedlák z Rakov a Pavel Janu-
la – sedlák z Rakov. Nad společný hrob byl za-
sazen první hraneční kámen. 

Nová želechovická fara se stala ošetřov-
nou raněných sedláků, ale i císařských vojá-
ků. Marie Terezie byla údajně velmi pobouře-
na potupou své armády, ale i zarmoucena ztrá-
tou lidských životů. Krajský hejtman byl sesa-
zen a přišlo na řadu dlouhé vyšetřování, na je-
hož konci byla řada odsouzených - většinou 
otců početných rodin - uvězněna na brněn-
ském Špilberku (mezi nimi i Želechovjan Pavel 
Nedbálek – pravděpodobně budoucí rychtář 
vizovické části). Opět musíme obdivovat jed-
notu tehdejších vesnic, které se i v bídě a těž-
kostech doby dokázaly postarat o ženy a děti 
uvězněných až do jejich návratu. Někteří se 
však již nevrátili…

Hranice nakonec o pět let později vytyčeny 
byly, avšak v roce 1781 císař Josef II. nevolnic-
tví definitivně zrušil a postupně přicházely dal-
ší a další patenty, ulehčující život poddaným, 
avšak nikdy by nemělo být zapomenuto hrdin-
ství předků, kteří i pro nás v dobách minulých 
bojovali za práva a svobody, bez nichž bychom 
my dnes nemohli žít tak, jak žijeme. Zanedlou-
ho to bude již 250 let…

Pavel HURTA

Použitá literatura:
MÜLLER, F.: Boj za práva poddaných v horách 
Vizovických, Atelier IM Luhačovice, 2004.
PEŘINKA, F.V.: Vizovický okres (Vlastivěda Mo-
ravská), 1907.
VILÍMKOVÁ, M.: Vizovice, Státní zámek a pa-
mátky v okolí, STN, 1964.
POKLUDA, Z.: Sedm století zlínských dějin, 
SOkA Zlín, 2006.
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Štěpánka Světlíková 97 let
Terezie Churá 90 let
Josef Čechmánek 80 let
František Elšík 80 let
Jaroslava Ušelová 80 let

Ludmila Pospíšilová 75 let
Marie Rokytová 75 let
Marie Havlíková 75 let
Oldřich Rokyta 75 let
Štěpánka Navrátilová 70 let

Josef Nejezchleba 70 let
Marie Talašová 65 let
Lubomír Holub 65 let
Miloslav Přibyl 65 let
Rostislav Kočař 65 let

jubilanti v naší obci listopad - prosinec 2011

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.
Upozornění: Kdo si nepřeje být uváděn v rubrice jubilanti, nahlaste svůj nesouhlas na obecním úřadě.

český červený kříž
klub seniorů 
želechovice nad 
dřevnicí – paseky – 
stručná zpráva o 
činnosti v roce 2011

V měsíci lednu a v měsící březnu jsme 
navštívíli Městské divadlo ve Zlíně. Na jaře 
v dubnu proběhla velká brigáda v prosto-
rách klubu seniorů a kolem něj. Uskuteč-
nila se beseda – Jarní zahrádka. V květ-
nu proběhla tradiční členská schůze ke 
Dni matek a beseda na téma léčivé by-
liny. V  červnu jsme jeli společně se čle-
ny ČSČK Želechovice nad Dřevnicí, za fi-
nanční podpory Obecního úřadu Želecho-
vice nad Dřevnicí, na zájezd do Nošovic. 
Navštívili jsme koncert Ladislava Kernd-
la a muzikál Don Giovany ve Zlíně. V čer-
venci, v srpnu a v měsící září jsme absol-
vovali dechovková odpoledne v Jarošově. 
V září jsme ještě byli na Besedě s hereč-
kou Květou Fialovou. V říjnu jsme se zú-
častnili zájezdu do Rožnova pod Radhoš-
těm, kde jsme navštívili svíčkárnu a výrob-
nu gobelínů. V říjnu ještě proběhla v rám-
ci Dne seniorů návštěva hotelu Moskva ve 
Zlíně. V listopadu jsme uspořádali písnič-
kové odpoledne, přijely k nám ženy z Tlu-
mačova, dále jsme pekli vánoční perníč-
ky a paní D. Malonová nám předvedla vý-
robu vánočních výzdob. V neděli 11. pro-
since 2011 se uskutečnila Výroční členská 
schůze. Na konci měsíce prosince se roz-
loučíme se starým rokem.

Každý měsíc jezdíme do termálů na 
Slovensko.   V zimních měsících pleteme 
ponožky pro Obecní úřad v Želechovicích 
nad Dřevnicí na vítání občánků, pleteme 
i pro porodnici ve Zlíně, pro malé děti 
v  inkubátoru. Želechovický obecní úřad 
zajistil kurz výuky na počítači a kurz jazyka 
anglického pro seniory. V letošním roce 
2011 jsme přijali i nové členy: D. Pivodovou, 
H. Křetínskou, A. Divilovou a J. Divilu.

Veselé Vánoce, hodně štěstí a zdraví 
v novém roce 2012 všem občanům 
Želechovic přeje za Senior klub Paseky 
Božena Patáková.

Naše místní skupina ČČK se v měsíci prosinci 2011 opět, tak jako každý rok, 
zúčastnila charitativní sbírky  formou zakoupení vánoční růže. Výtěžek této akce 
byl předán do Fakultní nemocnice Olomouc pro onkologicky nemocné děti. Le-
tos bylo zakoupeno celkem 326 růží a to nejen v Želechovicích, nýbrž i v Provo-
dově a Březůvkách, a to díky iniciativě našeho faráře p. Baďury. Chtěli bychom 
touto cestou poděkovat všem, kteří si zakoupili vánoční hvězdu, také  těm, kte-
ří darovali peníze a v neposlední řadě těm, kteří se na této akci organizačně po-
díleli.

V rámci akce „Úcta ke stáří“ jsme letos počátkem prosince navštívili občany 
a občanky, kteří mají nad 80 let. Celkem  se jednalo o 90 návštěv, z toho 65 pří-
mo v Želechovicích  a 25 návštěv uskutečnili za ČČK předsedkyně paní J. Rich-
terová a za Obecní úřad pan S. Pištěk na Želechovických Pasekách, za což jim 
patří dík. Tyto návštěvy jsou velmi emotivní a každý, koho navštívíme, má vel-
kou radost. Všem těmto občanům přejeme, aby každý další rok prožili ve zdra-
ví a spokojenosti.

Jindřiška Hurtová

svozy odpadu v roce 2012
Sáčkový svoz 
plastů -  
1x měsíčně

3. 1. 31. 1. 28. 2. 27. 3. 1. 5. 5. 6. 3. 7. 31. 7. 4. 9.

2. 10. 30. 10. 27. 11.

Svozy 
nebezpečného 
odpadu

16. 6. 10. 11.

Svozy 
mobilního 
odpadu

28. 4. 16. 6. 15. 9. 10. 11.
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oficiální zpravodaj obce želechovice nad dřevnicí

PLACENÁ INZERCE

akce v obci
25. 12. 2011
20.00 hodin
Sokolovna

Štěpánská zábava
hraje skupina Taura

26. 12. 2011
Štepánský pochod
oddíl turistů - Sokol

28. 12. 2011
18.30 hodin
kostel sv. Petra a sv. Pavla
v Želechovicích

Vánoční varhanní koncert
Ludvík Šuranský

31. 12. 2011
Silvestrovská vycházka
oddíl turistů - Sokol

1. 1. 2012
13.00 hodin
Novoroční výšlap
na Lipské a Zádveřické paseky
oddíl turistů – Sokol

Leden
Tříkrálová sbírka
8. 1. 2012
16.00 hodin
kostel sv. Petra a sv. Pavla
v Želechovicích
Tradiční koncert skupiny BPT

20. 1. 2012
13.00-18.00
ZŠ Želechovice n. Dř.

Zápis 
dětí do I. tříd

28. 1. 2012
8.00-16.00
tělocvična ZŠ Želechovice n. Dř.

Memoriál 
Honzíka Plachého

4. 2. 2012
19.00
ZŠ Želechovice n. Dř.

Ples školy


